

Viborg Sejlklubs generalforsamling 2025

Generalforsamlingen afholdt i sejlklubbens klubhus.

Velkomst ved formand Bent Kohls, derefter mindeord for afdøde nuværende og tidligere medlemmer.

Ib Borregård

Henrik Hvass

Svend Madsen

Mindeordene afsluttedes med 1 minuts stående stilhed.

1 Valg af dirigent

Erling Hansen valgtes til generalforsamlingens dirigent.

Erling konstateredes generalforsamlingen lovligt varslet, dog burde afholdelse have været i februar. Efter afstemning erklæredes generalforsamlingen beslutningsdygtig trods forsinkelse. Erling gjorde opmærksom på, at det kun er medlemmer uden restance, der har stemme- og taleret.

2. Bestyrelsens beretning ved formand Bent Kohls.

Kære medsejlere

Tak for en på alle måder spændende sæson.

Sæsonen har været præget af en forsommer med flot vejr, en sommer med masser af regn og en sensommer igen med super fint vejr, så mon ikke det har lignet en masse andre sæsoner.

Skal jeg starte med det negative, har vi desværre haft indbrud i bestyrelsesrummet og arkivskabet. Vi har intet af værdi at stjæle, men det giver en masse bøvl og besvær med forsikring m.v.

Igen i år har vi haft mange camperovernatninger. Faktisk har der været gæster fra 20 forskellige lande - det er godt for indtjeningen.

Det har givet så meget opmærksomhed, at turistkontoret jævnligt har medarbejdere ude og aflevere materialer om Viborg mv til vores gæster.

Renoveringen af broerne mod nord og øst er tilendebragt og med et flot resultat - både selve broerne og ikke mindst siddegrupper m.v.

Der er monteret elektrisk udlægger på mastekranen. Det fungerer bare og har gjort arbejdet med kranen meget nemmere.

Vi har forsøgt med bump ved indkørslen til havnen. Det fungerer godt, men der kan sikkert findes forbedringer.

Én af de store projekter har været oprensning af udsejlingen og den første del af sejlrenden. Det er en opgave Miljøstyrelsen blander sig en del i, og det gør ikke opgaven mindre besværligt.

Viborg Kommunes miljøfolk er gået aktivt ind i sagen, men det har desværre ikke ændret på Miljøstyrelsens holdning.

Vi kommer helt sikkert ikke i mål med det i 2025.

Måske vi selv kan sejle frem og tilbage med de både, der stikker dybt, og dermed flytte lidt af tilsandingen, og så forhåbentligt komme i mål i 2026.

Vi har indgået aftale omkring håndtering af miljøaffald. Udgiften deles med Viborg Kommune.

Projekt 30 fjerde på 30 dage, startede i Hjarbæk. Jeg havde selv fornøjelsen at være med, til at sejle faklen det første stykke, på Limfjordsmuseets smukke skib "Kirstine".

Det er dejligt der er opmærksomhed på vandkvaliteten i vores fjord. Jeg tror på, at vi – desværre - på langt sigt får en bedre vandkvalitet i Fjorden. Jeg vil altid, når muligheden byder sig, gøre opmærksom på, at der skal ske forbedringer.

Vi har, igen i år, i samarbejde med Borgerforeningen og Sjægtelaugget afholdt VM - efter min mening forløb det rigtig godt.

Vores samarbejde med borgerforeningen og Sjægtelaugget fungerer godt, hvilket gentagende gange bliver bemærket, når vi mødes med Viborg Kommune.

Kongsgårdsprojektet har fået udarbejdet forslag til ombygning, etablering af værft m.v.

Jeg mener, det er et spændende projekt, som vil hæve hele området – I kan se noget at oplægget her.

Processen er lang, og desværre er den ikke blevet nemmere af, at Viborg Kommune nu kræver en ny lokalplan

Der er endnu lang vej til en endelig løsning, men der arbejdes på sagen.

Samarbejdet med Virksund omkring "ung på vand" kommer Niels nærmere ind på senere.

Projekt masteskur vil Niels gennemgå senere.

Målsætningen om "en glad havn med den gode tone" mener jeg langt hen ad vejen er lykket. Selvfølgelig er der forskellige holdninger, ligesom der ikke er enighed om alt. Det skal der naturligvis også være plads til i Viborg sejlkлуб.

Der skal lyde en stor tak til alle de medlemmer, der yder en stor frivillig indsats i klubben. Uden jeg ville det ikke være muligt at drive Viborg sejlkлуб. Desuden stor tak til mine bestyrelseskollegaer for godt og konstruktivt samarbejde.

Jeg vil hermed slutte min beretning og overlade den til medlemmernes dom, kommentarer og debat.

**

Beretning fra junior afdelingen v/Niels Rahbek

Junior afdelingen samarbejder med Virksund Sejlkлуб om juniorsejls på Søndersø "UNG PÅ VANDET". Viborg kommune har givet tilladelse til opsætning af containere til udstyret.

Der er ikke længere samarbejde med FDF. I stedet sejles på Søndersø mandag og torsdag 18-20. Begge klubber udlåner instruktører, joller og følgebåde'.

Der var ved start i 2024 7 Juniorsejlere, dette er øget til 14 Juniorsejlere.

Der er opstart 25. april og åbent hus 5. maj. I august afholdes et stort stævne på Søndersø.

Der var 80 7. klassers elever til UNG PÅ VANDET arrangement.

Der er skaffet en container til grej og en mandskabsvogn til ophold og omklædning, begge udlånt af Viborg virksomheder.

Der ledes nu efter Lase jolle.

Se også Ungpaavandet.dk

Beretning, 2.4mR. afd.

Sæsonen ved Søndersø startet med at vi lave låneaftale med Retspsykiatrien, om brug deres jolle som ligger ved vores bro aftalen at vi må bruge jollen og til gengæld lænse vi den holden den ren.

Vi har haft indbrud i bådkransen elskab, det var let at gøre da der ikke var meget jern tilbage i kassen, vi har haft 2 gode hjælpere som har lavet en nyt skab, nu også lovlig med jordforbindelse.

Vi har haft to medlemmer til handicap stævnen i Køge bugt sejklub, hvor Peter fik en 3 plads og Niklas fik en 5 plads i Twin klassen.

Vores Olsen Twin er ved at slidt, trænger til en renovering og vi måtte tage vores reserve sejl i brug det vil bør tænke på købe et nyt stel sejl, til den. Vi har også arbejde med ændret tid hvor vi aktiv fra kl. 16.00 til ca. 18.00. Vi vil i den sæson vi går ind i prøve at udvide til senere på aften.

Vi har en opgave med nye sejler vi prøve byde velkommen, de får et bedre tilbud fra Virksund sejklub, så vi lave en bedre ordning så vi kan tiltrække nye medlemmer.

På Landsplan i Samarbejdsudvalget, mistet vores bredde konsulent Urd, det viste hun var blevet fyret på grund af besparelser, og Handicap sejlads var sendt på sidesporet, jeg kontaktede Direktøren for Dansk sejlunion, som er ved prøve finde en løsning, der vil blive afholdt et møde i Marts måned, hvor vi må om der findes en brugbar løsning.

Jan Fig

3. Forelæggelse af regnskab

Årets resultat ser fornuftigt ud, med et pænt overskud på kr. 108,434. Årets udgifter har bl.a. været nye broer fra mod øst samt nyt hejseværk til kranen. Der skal senere foretages udskiftninger på broen mod øst.

Regnskabet er godkendt af generalforsamlingen.

**

4. Fastsættelse af kontingent

Bestyrelsen foreslog uændret kontingent og pladsleje, junior kontingent sættes til 300,- kr.

Forslaget er godkendt af generalforsamlingen.

**

5. Indkomne forslag

Der var indkommet to forslag.

1. Havneplads udvalget:

Forslag om, at fartøjer ikke må ligge med strøm på hele tiden.

Forslaget diskuteredes, og efter mange forslag endte det med:

Fartøjer ikke efterlades med strøm tilsluttet mere end 24 timer.

Forslaget med ændringer er godkendt af generalforsamlingen.

2. Bestyrelsen fremlæggelse af projekt masteskur og budget for dette på max. 500.000,- kr.

Planen er at bygge et 100 kvadratmeter træskur på 19 m længde i Æblehaven, så alle master og bomme uanset længde kan være på et sted og så kælderen under klubhuset kan bruges til andre formål. Der kan være store besparelser ved medlemsarbejde, derudover skal der søges penge fra kommune og fonde.

Bestyrelsens forslag om masteskur blev vedtaget med massiv tilslutning?

Der fremlagdes ligeledes udkast til ny anvendelse af det nuværende masteskur og kælderen i klubhuset, dette forslag var ikke til afstemning.

Planen er at lave en skipperstue med et lille køkken og bad/toilet, hvor der altid er adgang selvom klublokale ovenpå er udlejet. Derudover skal der laves et egentligt værkstedsrum til medlemmerne i den inderste del af det nuværende masteskur.

6. Valg til bestyrelsen.

På valg tre bestyrelsesmedlemmer.

På valg: Peter Black.
Karl Tholstrup.
Neils Rahbek.

Alle genvælges af generalforsamlingen.

7. Valg af revisor og revisorsuppleant

På valg: Erling Hansen.

Erling genvælges af generalforsamlingen.

Lars Borregaard vælges som revisor supplant.

8. Valg af bestyrelsessuppleant

Bestyrelsen foreslår Jørgen Kærsgaard

Jørgen vælges af generalforsamlingen.

9. Nedsættelse af udvalg.

Udvalg valgt på generalforsamlingen 2024

Havne-/Pladsudvalg

Lars Blach genvalgt.

Lars Borreskov genvalgt.

Derudover en repræsentant fra bestyrelsen.

Kapsejladsudvalg

Mikael Blach genvalgt.

Bøjeudvalg

Kurt Herløv genvalgt.

Thomas Mikkelsen genvalgt

Carl W Jensen genvalgt

Festudvalgs-koordinator

Birgit Mejnert

Klubhus

Connie genvalgt

Signe genvalgt

Lene genvalgt

2,4 mR-udvalg

Jan Fig genvalgt

Projektudvalg

Peter Blach genvalgt

Jørgen Jensen genvalgt

Jesper Bak genvalgt

Knud Kjærulf valgt

Web udvalg

Karin Jensen genvalgt

Jørgen Kærsgaard valgt

Signe Flügge genvalgt (Instagram)

Leder af Juniorafdelingen

Torben Laier genvalgt

Nøgleudvalg

Jørgen Kofoed genvalgt

9. Drøftelse af planer for det kommende år.

Ny nøgleløsning.

Elstandere: Der undersøges mulighed for begrænsning af tilsluttet tid, eller betaling.

Indgangspartiet med dør og vinduer udskiftes.

Projekt masteskur.

Det foreslås udvendig opfriskning af klubhus.

Der efterlyses parkeringsskilte.

Nederste udvendige terrasse shines op.

10. Eventuelt.

Både søsættes 25. april fra kl. 07.30

Opfordring til at bruge svømmehallen lørdage 10-11.00

Montering af 2 nøglebokse.

Møde med udvalgene afholdes d. 26. marts kl. 18.00

Generalforsamlingen takker for god opførsel.

FR2025